
Slotsholmsgade 10-12
DK-1216 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M sum@sum.dk
W sum.dk

Dato: 17. november 2011
Enhed: Primær Sundhed
Sagsbeh.: SUMLBU
Sags nr.: 1111239
Dok nr.:  693629

Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 11. oktober 2011
stillet følgende spørgsmål nr. 17 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF). 

Spørgsmål nr. 17:
’’Hvordan forholder ministeren sig til, at man først vil undersøge årsagen til 
danskernes store forbrug af smertestillende medicin før ministeren vil ændre 
på pakkestørrelsen? Og hvor vil ministeren finde finansiering til dette?”

Svar:
Jeg kan indledningsvist oplyse, at jeg ikke er bekendt med, hvad der ligger til 
grund for spørgsmål nr. 17.

Derudover kan jeg oplyse, at Lægemiddelstyrelsen løbende følger udviklingen 
i salget af svage smertestillende lægemidler og i antallet af forgiftninger og 
selvmordsforsøg ved misbrug af disse.

På baggrund af Lægemiddelstyrelsens og Sundhedsstyrelsens sundheds-
faglige vurderinger mener jeg ikke, at der på nuværende tidspunkt skal indfø-
res receptpligt for svage smertestillende lægemidler i store pakningsstørrelser.

Jeg vil imidlertid overveje, om der kan være mulighed for at forny advarslerne 
om forgiftningsrisiko på de store pakker af svage smertestillende og eventuel i 
den sammenhæng give gode råd til opbevaring. Jeg vil ligeledes overveje om 
apotekerne i højere grad har mulighed for at rådgive om opbevaring og forgift-
ningsrisiko ved salg af de store pakningsstørrelser.

Med venlig hilsen
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